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Is de begroting 2018-2021 goed genoeg om Lansingerland mooi en gezond de 
toekomst in te helpen? 
 
Voorzitter, wij zijn toe aan de oordeelvorming over de laatste begroting van dit 
college. Met begrotingen kijk je voorwaarts, en we kunnen dus stellen dat het 
college hier de aanzet geeft tot beleid dat ze zelf niet meer zal uitvoeren. Een 
ander college en een andere raad zullen met deze cijfers moeten werken. Dat 
maakt ons des te kritischer, al willen we tegelijk het college hartelijk danken 
voor het werk van de afgelopen jaren. 
 
Eerst maar een paar financiële kanttekeningen bij een document wat tenslotte 
over de centjes gaat. 
De eenmalige daling van de afvalstoffenheffing ten laste van de 
egalisatiereserve beschouwen wij als een vroeg verkiezingsstuntje, dit is een 
sigaar uit eigen doos want de inwoners hebben simpelweg te veel 
afvalstofheffing betaald.  
 
Bij de Kadernota 2018 pleitte de VVD tevergeefs tegen de extra buffer van 1 
miljoen euro. Nu laat het college deze buffer zelf ook los. Het batig saldo 
bedraagt immers tot nu toe ieder jaar miljoenen euro’s, een extra buffer is dus 
niet nodig.  
 
Over de onroerendzaakbelasting. Wij hamerden al eerder op een zodanige 
tariefsverlaging van de OZB dat ondanks de stijging van de WOZ-waarde toch 
een beloofde 3% verlaging van OZB-aanslag resulteert; het tarief gaat ruim 6,3% 
omlaag en daarmee wordt de stijging van de WOZ-waarde inderdaad 
gecompenseerd. Namens de VVD wil ik het college dan ook bedanken voor het 
nakomen van de belofte. Wat de VVD betreft gaan we er in de volgende 
raadsperiode werk van maken om de totale lokale lasten te laten zakken naar in 
elk geval het landelijke gemiddelde. 
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Over de schuld van Lansingerland. Het college stelt nu ook zelf ronduit dat de 
schuldpositie erg hoog is. Naar aanleiding van onze motie ‘Focus op 
schuldreductie’ bij de Kadernota 2018 zegde wethouder Abee toe om in de 
begroting met informatie over een 10-jaars periode de schuldontwikkeling te 
tonen.  Deze toezegging is helaas tussen wal en schip terecht gekomen en is niet 
verwerkt in de Begroting. Op de beeldvormingsavond is toegezegd dat er vóór 
de behandeling in deze vergadering een raadsbrief komt zodat we de informatie 
bij de begroting kunnen betrekken. We hebben de brief nog niet gezien. U zult 
begrijpen dat dit onderwerp voor ons enorm belangrijk is; kunt u ons eens 
uitleggen waarom we nog steeds geen reactie hebben ontvangen van het 
college?  
 
Het college geeft aan ‘waakzaam te blijven’ en te weten waar de opgaaf ligt. 
Mooie woorden die niet worden gevolgd door concrete acties. Ondanks een 
ruimer weerstandsvermogen blijven de financiële risico’s zeker bij Westpolder 
en bedrijventerrein Oudeland hoog.  
In de beantwoording van onze raadsvraag over de optimale benutting van 
bedrijventerreinen wordt gesproken over 'randvoorwaarden' en 'kaders', maar 
deze worden verder niet toegelicht. De VVD houdt in ieder geval wél de focus 
op de bedrijventerreinen, daar waar het college deze focus nu lijkt te missen. 
 
De VVD ziet daarnaast graag een toelichting van het college op de 
teleurstellende financiële kengetallen. Deze kengetallen laten zien dat 
Lansingerland zich nog steeds in financieel zwaar weer bevindt. Het college 
schetst een rooskleurig beeld, terwijl de begroting laat zien dat de structurele 
lasten over enkele jaren hoger worden dan de structurele baten, onze financiële 
positie komt dus nog meer onder druk te staan. Realiseert het college zich dat 
het een komend college een enorme uitdaging mee geeft? 
 
Uitgaande van het principebesluit tot verkoop van de Eneco-aandelen willen wij 
zo snel mogelijk tot besluitvorming komen over de besteding van beschikbaar 
komend geld. Voor de VVD ligt hierbij de nadruk op vermindering van de schuld. 
 
Voorzitter, enkele woorden over de ambtelijke organisatie. 
Om te groeien als Lansingerland moeten we kunnen bouwen op een sterke 
organisatie. Dat is niet alleen een kwestie van het aantal ambtenaren dat je in 
dienst hebt. Ook het ziekteverzuim, de arbeidstevredenheid en het verloop 
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moet je in ogenschouw nemen. Wij vinden principieel dat wij als raad zaken 
doen met het college, en dat de ambtelijke organisatie de zorg van het college 
is. Maar gezien het forse bedrag, van ruim 8 ton, dat u voor de 
organisatieontwikkeling vraagt, wordt dit wel een raadszaak.  
De VVD wil de norm van 5,5 FTE per 1.000 inwoners handhaven als 
uitgangsprincipe. Wij begrijpen best dat er nu incidenteel een extra investering 
in de ambtelijke organisatie wordt gevraagd, maar dan wel met een verdere 
onderbouwing. Voorzitter, wij hebben ons oordeel over deze post van 
structureel acht ton dan ook nog niet klaar.  
Daar komt nog bij dat we de beantwoording van onze raadsvragen over het 
vertrek van de gemeentesecretaris, en de financiële gevolgen hiervan, mee 
willen wegen. Wij hopen dat u in staat bent die antwoorden vóór 1 november 
aan te leveren. 
 
De VVD staat positief tegenover de voorstellen voor automatisering en 
digitalisering. De logische vraag is dan, wat levert dit op? Gaan we de inwoners 
beter helpen? 
 
Voorzitter, ik ga van het geld naar onze veiligheid. 
Al jaren werkt de gemeente aan een veilig Lansingerland. Maar hoewel het 
college heel goed lijkt te weten wat ze wil bereiken, worden de aanpak en de 
beoogde resultaten niet concreet gemaakt. Ondanks de afname op enkele high 
impact crimes nemen de zorgen niet af en zien we het straatbeeld van 
Lansingerland de laatste jaren verslechteren. De overlast van hangjongeren in 
de wijken en centra, en jongeren racend op scooters door het dorp, blijven veel 
gehoorde klachten. Het corrigeren van het gedrag van deze jongeren doe je 
door ze stevig aan te pakken.  
 
De VVD vindt het verontrustend dat de gemeente niet in staat is om inzicht te 
geven in de omvang van jeugdcriminaliteit. We horen onder andere graag om 
welke aard en omvang het gaat. Iedereen in deze raad kent de VVD als partij die 
veiligheid hoog in het vaandeel heeft en hier ook financiële middelen voor vrij 
wil maken. Maar wij willen wel vooraf weten waar het geld zo effectief mogelijk 
ingezet kan worden, daarvoor is het nodig om de juiste informatie én 
probleemstelling te hebben om dan de oplossingsrichting en de daarvoor 
benodigde middelen vast te stellen.  
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Bij het onderwerp werk en inkomen zien we weinig ambitie. De kosten blijven 
nagenoeg gelijk. Toch gek als je je bedenkt dat de economie aantrekt en de 
werkgelegenheid toeneemt. Dan neemt het aantal mensen dat een uitkering of 
bijzondere bijstand nodig heeft sterk af, zou je denken. Het maken van 
afspraken met ondernemers om mensen uit de kaartenbak van de gemeente te 
helpen moet toch prima te doen zijn. Er is vraag, er is aanbod, maar het lukt 
maar niet om deze twee samen te brengen. Best college, waarom lukt het niet? 
 
Tot slot nog een heel belangrijk thema: de verkeersveiligheid in onze 
gemeente. 
Het college noemt bij het verbeteren van de verkeersveiligheid slechts twee 
specifieke gebieden, de Klapwijkseweg en de Boterdorpseweg. Maar we weten 
dat er vele tientallen onveilige situaties door inwoners worden gemeld en dat 
Lansingerland op verkeersveiligheid gemiddeld slechter scoort dan de 
buurgemeenten, zeker op die van schoolgaande kinderen. Waar zijn de 
geplande maatregelen en het volledige overzicht van de kosten? Wij weten dat 
de aanpak van deze onveilige situaties nog vele miljoenen gaat kosten in de 
toekomst, waarom is hier onvoldoende over opgenomen in de begroting? 
  
Ook bij het verbeteren van de mobiliteit beperkt het college zich tot een paar 
situaties: de Oostmeerlaan/Planetenweg, het Berkelse dijkje en de 
Molenwerfstraat. Waar is het verkeerscirculatieplan met bijvoorbeeld de veilige 
en goede afhandeling van het vrachtverkeer? De in- en uitstroom van onze 
forensen? Ook hier missen we dus inzicht en visie. Kennelijk is dat aan het 
volgende college. 
 
Het college laat met de weinige investeringen in veiligheid en mobiliteit een gat 
voor het volgende college. Wij vinden dit een groot risico voor zowel de 
verkeersveiligheid, de bereikbaarheid als de financiële positie in de toekomst.  
 
 
 
De VVD wil dat mensen komen en blijven wonen in Lansingerland en dat 
bedrijven zich hier willen en blijven vestigen. 
Dan zal Lansingerland een veilige gemeente moeten zijn, zowel in de 
samenleving als in het verkeer. 



Bijdrage VVD aan de commissie AB (begrotingscie) van 24 oktober 2017 
 

Dan zullen de belastingen niet te hoog moeten zijn en de begroting op orde; een 
financieel gezonde gemeente. 
Dan zal iedereen in Lansingerland meedoen. Wij gunnen onze bewoners werk 
en inkomen.  
 
Dit zijn dan ook de belangrijkste randvoorwaarden om met Lansingerland mooi 
en gezond de toekomst in te gaan. Veel concrete maatregelen ontbreken nog in 
deze begroting om dit te realiseren.  
 


